
1 
 

BRM.0002.12.2017 

 

Protokół Nr XL/17 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 23 listopada 2017 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 15 radnych:  radna Dorota Jakubczyk – spóźnienie usprawiedliwione, 

radny Leszek Jakubowski - spóźnienie usprawiedliwione.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Bogdan 

Królikowski oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom. 

 

Przewod. obrad stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXXIX/17 z dnia 26 października 2017 r.  

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

b) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

c) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2018 r.; 

d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017 – 2030; 

e) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017; 

f) ustalenia zasad polityki czynszowej obowiązujących w mieszkaniowym zasobie gminy 

Szydłowiec; 

g) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielenia ulg w spłacie należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej; 

h) udzielenia odpowiedzi na skargę Pani Anety Wcisło dotyczącą działania Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 
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Ad 3. 

Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XXXIX/17 z dnia 26 października 2017 r., był 

wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym 

terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował 

przyjęcie go bez odczytania. 

 

za – 13 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 2 głosy. 

 

Ad 4.  

Informacja z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu za 

okres od 25 października  2017 roku do 22 listopada 2017 roku przedstawił burmistrz Artur 

Ludew. 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 

I. W okresie od 26 października do 22 listopada 2017 roku wydano następujące 

Zarządzenia: 

1. Zarządzenie nr 177/17 z dnia 30 października 2017 roku zmieniające Zarządzenie 

nr 175/17 Burmistrza Szydłowca w sprawie ustalenia dnia wolnego od pracy 

w Urzędzie miejskim w Szydłowcu. 

2. Zarządzenie nr 178/17 z dnia 30 października 2017 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w planie dochodów i wydatków w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na 2017 rok. 

3. Zarządzenie nr 179/17 z dnia 6 listopada 2017 roku w sprawie nabycia 

nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu przy ul. Sadowej na rzecz Gminy 

Szydłowiec.  

4. Zarządzenie nr 180/17 z dnia 6 listopada 2017 roku w sprawie nabycia 

nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu przy ul. Wymysłów na rzecz 

Gminy Szydłowiec.  

5. Zarządzenie nr 181/17 z dnia 6 listopada 2017 roku w sprawie nabycia 

nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Krzcięcin na rzecz Gminy 

Szydłowiec. 

6. Zarządzenie nr 182/17 z dnia 9 listopada 2017 roku w sprawie powołania Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. 

7. Zarządzenie nr 183/17 z dnia 9 listopada 2017 roku w sprawie powołania Komisji 

Inwentaryzacyjnej w celu przekazania majątku Zespołu Edukacji i Finansów 

Oświaty w Szydłowcu. 

8. Zarządzenie nr 184/17 z dnia 10 listopada 2017 roku zmieniające Zarządzenie 

Burmistrza Szydłowca Nr 163/17 z dnia 2 października 2017 r w sprawie ogłoszenia 

przetargu na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu przy 

ul. Jachowskiego i powołania komisji przetargowej. 

9. Zarządzenie nr 185/17 z dnia 13 listopada 2017 roku w sprawie otwartego konkursu 

ofert na realizację w roku 2018 zadania własnego gminy w zakresie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii. 

10. Zarządzenie nr 186/17 z dnia 14 listopada 2017 roku w sprawie przedstawienia 

projektu Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 2018r. oraz projektu Uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2030.  

11. Zarządzenie nr 187/17 z dnia 14 listopada 2017 roku w sprawie powołania 

Szydłowieckiej Rady Seniorów. 

12. Zarządzenie nr 188/17 z dnia 14 listopada 2017 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej  
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13. Zarządzenie nr 189/17 z dnia 15 listopada 2017 roku w sprawie powołania komisji 

egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na stopień nauczyciela 

mianowanego.  

14. Zarządzenie nr 190/17 z dnia 15 listopada 2017 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w planie dochodów i wydatków w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na 2017 rok. 

15. Zarządzenie nr 191/17 z dnia 17 listopada 2017 roku w sprawie przeprowadzenia 

pełnej inwentaryzacji składników majątkowych gminy Szydłowiec w jednostce 

Urząd Miejski w Szydłowcu. 

16. Zarządzenie nr 192/17 z dnia 21 listopada 2017 roku w sprawie zmiany Regulaminu 

Pracy Urzędu Miejskiego w Szydłowcu. 

17. Zarządzenie nr 193/17 z dnia 22 listopada 2017 roku w sprawie powołania komisji 

do ustalenia norm zużycia paliwa w samochodzie marki Mercedes 100 nr rej 

WSZ10UR oraz ciągnika rolniczego TUBER 50 nr rej WSZ 71 WF. 

18. Zarządzenie nr 194/17 z dnia 22 listopada 2017 roku w sprawie ogłoszenia 

I przetargu pisemnego nieograniczonego na najem lokalu użytkowego „Piwnica 

Szydłowiecka” położonego w piwnicach Ratusza z przeznaczeniem na prowadzenie 

działalności gastronomicznej. 

19. Zarządzenie nr 195/17 z dnia 22 listopada 2017 roku w sprawie wprowadzenia zasad 

nadzoru właścicielskiego nad spółkami z udziałem Gminy Szydłowiec. 

II. Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał w sprawie: 

1. Określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

2. Określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

3. Obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2018 r.  

4. Zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017 – 2030. 

5. Zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017. 

6. Ustalenia zasad polityki czynszowej obowiązujących w mieszkaniowym zasobie 

gminy Szydłowiec.  

7. Określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielenia ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej.  

8. Zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków. 

III. W okresie od 26 października do 22 listopada 2017 roku wydano: jedną decyzję 

umorzeniową z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z jednego 

wniosku na kwotę 540 zł należności głównej i 11,60 zł kosztów upomnienia. 

IV. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na sesji w dniu 

26 października 2017 roku: 

1. Uchwała nr XXXIX/247/17 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2018 – uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2018 roku. 

2. Uchwała nr XXXIX/248/17 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 r. – uchwała wchodzi 

w życie z dniem 1 stycznia 2018 roku. 

3. Uchwała nr XXXIX/249/17 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Szydłowiec na lata 2017 – 2030 - uchwała w trakcie realizacji. 

4. Uchwała nr XXXIX/250/17 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2017 - uchwała w trakcie realizacji. 
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5. Uchwała nr XXXIX/251/17 zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji 

komunalnych – uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała nr XXXIX/252/17 zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji 

komunalnych – uchwała zrealizowana. 

7. Uchwała nr XXXIX/253/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Szydłowieckiego - uchwała w trakcie realizacji. 

8. Uchwała nr XXXIX/254/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Janusza 

Kusocińskiego w Sadku w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Janusza 

Kusocińskiego w Sadku – uchwała zrealizowana.  

9. Uchwała nr XXXIX/255/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego Zespołu Szkół im. Jana Pawła II Szydłowcu w ośmioletnią 

Publiczną Szkołę Podstawową nr 2 im. Jana Pawła II w Szydłowcu – uchwała 

zrealizowana.  

10. Uchwała nr XXXIX/256/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej nr 1 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego w Szydłowcu w ośmioletnią Publiczną 

Szkołę Podstawową nr 1 z Oddziałami Integracyjnymi im. Jana III Sobieskiego 

w Szydłowcu – uchwała zrealizowana.  

11. Uchwała nr XXXIX/257/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. Stefana 

Roweckiego ,,Grota” w Wysokiej w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. 

Stefana Roweckiego ,,Grota” w Wysokiej – uchwała zrealizowana. 

12. Uchwała nr XXXIX/257/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego Zespołu Szkół im. Biskupa Jana Chrapka w Majdowie 

w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. Biskupa Jana Chrapka 

w Majdowie – uchwała zrealizowana. 

13. Uchwała nr XXXIX/259/17 w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu 

przyznawania, pozbawiania i wysokości okresowych stypendiów sportowych oraz 

nagród i wyróżnień za osiągnięcia w działalności sportowej w Gminie Szydłowiec 

– uchwała w trakcie realizacji. 

14. Uchwała nr XXXIX/260/17 w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 

dotyczącego przyjmowania do Schroniska dla zwierząt w Pabianicach bezdomnych 

psów z terenu gminy Szydłowiec – uchwała zrealizowana. 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru.  

Uchwały stanowiące prawa miejscowe zostały opublikowane w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Mazowieckiego.  

 

Ad 5. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie gminy Szydłowiec na 

2017 r. dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami, tj. od 26.10.2017 r. do 23.11.2017 r. 

 

Zarządzeniem Nr 178/17 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 października 2017 r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 
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1. W rozdziale 01095 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 167 z dnia 11 października  

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 40.842 zł - 

z przeznaczeniem na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego. 

2. W rozdziale 75011 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 163 z dnia 9 października  

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 25.134 zł - 

z przeznaczeniem na realizację zadań zleconych wynikających z ustawy – Prawo 

o aktach stanu cywilnego, ewidencji ludności i dowodach osobistych. 

3. W rozdziale 80101 i 80150 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 317 z dnia 20 

października  2017r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 801 

zł  - z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub 

materiały ćwiczeniowe. 

4. W rozdziale 85415 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 178 z dnia 13 października 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 97.673 zł - 

z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów. 

5. W rozdziale 85219 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 161 z dnia 4 października 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 27.940 zł - 

z przeznaczeniem na wypłatę dodatku dla pracownika realizującego pracę socjalną 

w środowisku w roku 2017. 

6. W rozdziale 85213 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 290 z dnia 4 października 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 2.000 zł - 

z  przeznaczeniem na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne. 

7. W rozdziale 85215 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 165 z dnia 9 października 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 997 zł - 

z przeznaczeniem na sfinansowanie wypłat zryczałtowanych dodatków energetycznych 

dla odbiorców wrażliwych energii elektrycznej.  

8. W rozdziale 85504 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 158 z dnia 29 września 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 8.413 zł  - 

z przeznaczeniem na wynagrodzenie asystenta rodziny. 

9. W rozdziale 85214 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 150 z dnia 29 września 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 131.000 zł - 

z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych. 

10. W rozdziale 85213 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 148 z dnia 29 września 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 18.300 zł - 

z przeznaczeniem opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne. 

11. W rozdziale 80101 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 337 z dnia 31 października 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 14.000 zł - 

z przeznaczeniem na realizację Rządowego programu na lata 2017-2019 Aktywna 

tablica. 

12. W rozdziale 85502 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 148 z dnia 29 września 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 498.160 zł - 

z przeznaczeniem na realizację świadczeń rodzinnych. 

 

Powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 865.260 zł. 

 

Zarządzeniem Nr 190/17 Burmistrza Szydłowca z dnia 15 listopada 2017r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 
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1. W rozdziale 85502 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 322 z dnia 24 października 

2017 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 4.124 zł – 

z przeznaczeniem na realizację świadczenia „Za życiem”. 

Powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 4.124 zł. 

 

Ogółem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 869.384 zł. 

 

Ad 6a.  

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości wraz 

z uzasadnieniem. W myśl art. 20 ust. 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.  U. 

z 2017 r., poz. 1785) górne granice stawek kwotowych obowiązujące w danym roku 

podatkowym ulegają corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 

półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku 

poprzedniego. Ze względu na inflację Minister Rozwoju i Finansów górne granice stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2018 r. podniósł o 1,9 %. Zaproponowane 

w projekcie uchwały Rady Miejskiej stawki podatku od nieruchomości na 2018 r. 

pozostawiono na tym samym poziomie.   

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskiem: 

 

Wniosek Komisji Edukacji 

Komisja Edukacji wnioskuje o obniżenie kwoty podatku związanego z udzielaniem 

świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajęte przez 

podmioty udzielające tych świadczeń za 1m2 powierzchni użytkowej z 4,70 zł do kwoty 

4,61 zł. 

 

Radny Krzysztof Gula stwierdził, że Burmistrz przedłożył Radzie projekt uchwały 

z podatkiem związanym z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

o działalności leczniczej, zajęte przez podmioty udzielające tych świadczeń za 1m2, który został 

podniesiony. Może są to groszowe sprawy, ale Rada Miejska będąc w porządku wobec 

wszystkich podatników powinna pozostawić ten ww. podatek na poziomie 4,61 zł. Będzie to 

pełen komfort Rady Miejskiej w stosunku do wszystkich podatników.  

 

Radna Anna Majstrak oznajmiła, że nie zgadza się z radnym K. Gulą. Ze względu na to że 

podmioty prowadzące działalność gospodarczą działające w Szydłowcu płacą 16,25 złotych za 

powierzchnie związaną z działalnością. W omawianym przypadku mowa jest o kwocie 4,70 zł. 

Nie tylko lekarze zajmują taką powierzchnię od której płacony jest podatek, ale także osoby 

prywatne. Ta kwota jest stosunkowo za niska. 

 

Burmistrz Artur Ludew doprecyzował, że nie podniósł tego podatku, ponieważ zwyczajowo 

Rada co roku przyjmowała ten podatek na podstawie stawek ministerialnych i tak odbyło się 

również w tym roku, tak jest od lat w Gminie Szydłowiec.  
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Przewod. M. Koniarczyk dodał, że w dniu wczorajszym wszystkie Komisje pracowały nad 

tym projektem uchwały i odbyła się dyskusja na temat tego podatku. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji Edukacji: 

za – 1 głos, przeciwnych – 9 głosów, wstrzymujących się – 5 głosów.   

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 15 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6b.  

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych wraz 

z uzasadnieniem. W myśl art. 20 ust. 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. 

z 2017 r., poz. 1785) górne granice stawek kwotowych obowiązujące w danym roku 

podatkowym ulegają corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 

półrocza roku, w którym stawki ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku 

poprzedniego. Ze względu na inflację Minister Rozwoju i Finansów górne granice stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2018 r. podniósł o 1,9 %. Zaproponowane 

w projekcie uchwały Rady Miejskiej stawki podatku od nieruchomości na 2018 r. 

pozostawiono na tym samym poziomie.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 15 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6c. 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2018 r. 

wraz z uzasadnieniem. W projekcie uchwały w sprawie stawek podatku rolnego na 2018 r. 

zaproponowano pozostawienie stawek na poziomie roku 2017. W związku z tym wpływy z tego 

podatku nie ulegną zmianie.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskiem: 

 

Wniosek Komisji Edukacji 

Komisja Edukacji wnioskuje o obniżenie ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego do kwoty 42 zł za 1dt. 

 

Radny Józef Jarosiński stwierdził, że wypada powiedzieć dwa słowa na temat stawek podatku 

rolnego. Komisja Edukacji pracowała nad tym projektem uchwały i wypracowała wniosek, 

który różni się od wniosku Burmistrza, dokładnie o kwotę 2 złotych. Burmistrz zaproponował 

cenę skupu żyta w kwocie 44 zł, Komisja wnioskuje za kwotą 42 złotych. Wszyscy żyjący 

w gminie widzą jaka jest kondycja rolnictwa. Na sali obrad obecni są sołtysi Gminy 

Szydłowiec, którzy również się orientują jako reprezentanci sołectw, że rolnictwo w Gminie 
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jest rolnictwem, które się ostało, szczególnie w północnej części gminy. Kondycja gospodarstw 

rolnych oraz ludzi mieszkających na wsi na poszczególnych sołectwach jest trudna. Można 

zauważyć jaka jest polityka państwa i Unii Europejskiej. Zbiory które wyprodukowali rolnicy 

ciężko jest zbyć. Ze swoich doświadczeń sam osobiście pomaga szeregu rolnikom, w tym aby 

mogli zbyć żyto które wyprodukują. Jest to bardzo duży problem. Stawka, która ma Rada 

uchwalić rzutuje bezpośrednio na to jak ma wyglądać i jaki ma mieć wymiar podatek rolny. 

Przez dwa lata Rada próbowała podnosić ten podatek, jednak ten kto ma do czynienia 

z rolnikami i mieszańcami wsi, wie ile było zboża zebranego i ile zostało przyjęte. Szczególnie 

źle zostało to przyjęte w roku 2017, kiedy zbiegły się zmiany klasyfikacji gruntu z cenami 

skupu zboża, które bezpośrednio rzutowały na wymiar podatku. Kondycja rolnictwa jest bardzo 

słaba a Gmina się na tym nie wzbogaci jak podniesie lub utrzyma tą stawkę. Proponowana 

stawka 42 zł jest stawką nieadekwatną, ale tą najbardziej bliską w oczekiwaniu rolników. Taką 

stawkę Rada dostała na początku kadencji i uważa, że należałoby do niej powrócić i ją 

utrzymać.  

 

Radny Paweł Bloch odnosząc się do stawki 42 złotych, dodał, że przy obniżeniu tej stawki  

pozostanie w ,,kieszeni rolników” kwota 13.500 zł. 

 

Radna Dorota Jakubczyk stwierdziła, że Rada powinna wziąć na siebie odpowiedzialność za 

realizację podstawowych zadań statutowych samorządu. Propozycja Burmistrza jest 

propozycją rozsądną, uważa tak dlatego, ponieważ należy spojrzeć co dzieje wokoło, czy 

można doszukać się czegokolwiek co by taniało. Czy to będzie usługa, czy towar, wręcz 

przeciwnie. Rada w tym budżecie musi wszystko pogodzić, jeżeli chodzi o politykę państwa to 

wszyscy widzą co się dzieje. Państwo coraz mniej pomaga samorządom, można to zauważyć 

na podstawie oświaty w Gminie. Gdzie coraz mniej się ją subwencjonuje a zadania wzrastają 

i to w tak szalonym tempie. Poprosiła o spojrzenie na zadania z zakresu polityki społecznej, 

gdzie Gmina dokłada coraz więcej. Tak dzieje się w każdym dziale budżetu. Dlatego, uważa że 

stawkę ceny skupu żyta należy pozostawić na tym samym poziomie, ponieważ Rada musi dbać 

nie tylko o stronę wydatkową, ale także o stronę dochodową. Każde 13 tys. zł, to jest pewna 

kwota i gdy wszystkie takie kwoty się zsumuje to zawsze coś z tego będzie. Zwróciła się do 

Rady o pozostawienie tej stawki na tym pułapie. Przypomniała, że w każdej opinii czy do 

budżetu gminy, czy sprawozdań z wykonania budżetu Regionalna Izba Obrachunkowa 

wyraźnie to akcentuje, aby dochody budżetowe również wzrastały, a do dochodów również 

zliczają się podatki.  

 

Radny Marek Plewa oznajmił, że obecnie występuje problem podatków, czyli pieniędzy,  

które są pozyskiwane od mieszkańców gminy. Mimo, że wszystko już zostało uzgodnione 

podczas posiedzeń Komisji, chciałby jednak publicznie wypowiedzieć swoje zdanie w tym 

temacie. Zgadza się z wszystkim co powiedziała przed nim radna D. Jakubczyk, jest to 

wszystko bardzo racjonalne. Dla niego jednak istotnym argumentem za tym, aby ten podatek 

pozostał na tym samym poziomie jest to, że podjęto ustalenia, że wszystkie podatki 

pozostawiamy na tym samym poziomie, więc nie ma jakiegoś racjonalnego powodu, aby akurat 

ten podatek obniżyć. Oczywiście radny J. Jarosiński stwierdzi, że ciężko jest rolnikom, ale 

równie ciężko jest innym grupom społecznym. Każdy jednak będzie płacił ten podatek na 

podobnym poziomie. W tym momencie jeżeli Rada chciałaby obniżyć podatek akurat rolnikom, 

to należałoby rozszerzyć dyskusję na inne grupy społeczne tj. przedsiębiorcom itd. W imię 

konsekwencji i ogólnej sprawiedliwości, że wszyscy płacą tak jak do tej pory nie widzi 

podstaw, aby zmieniać akurat ten podatek. Będzie za tym, aby pozostawić ten podatek na 

poziomie 44 zł.  

 



9 
 

Burmistrz Artur Ludew stwierdził, że w dniu wczorajszym odbyła się dyskusja na 

posiedzeniu Komisji na temat podatków. Przedstawiane również były symulacje, jak wyglądają 

podatki w innych gminach. W Gminie Szydłowiec naprawdę podatki są na akceptowalnym 

poziomie i są o wiele niższe, nawet ten podatek dot. skupu żyta, niż w gminach ościennych. 

Wczoraj nie odbyła się żadna dyskusja. Uważa, że gminna polityka jest bardzo klarowna. 

Podatki praktycznie przez całą kadencję nie były podnoszone, jeżeli były jakiekolwiek korekty, 

to były to tylko znikome korekty. Chciałby odnieść się do słów radnego J. Jarosińskiego. 

Pamięta jak w poprzednim roku odbyła się dyskusja, nad stawkę podatkową dot. skupu żyta 

i sprawdzi czy zostało to zapisane w protokole, ale pamięta jak wypowiadał się radny, że jest 

to stawka adekwatna do tego co się dzieje na rynku i głosował za taką właśnie stawką. W tym 

momencie bez dyskusji na posiedzeniu Komisji i bez jakiegoś omówienia,  proponowanie na 

sesji zmniejszenia tej stawki, uważa za chęć wybrzmienia na forum sesji.  

 

Radny Józef Jarosiński oznajmił, że przysługuje mu ,,ad vocem”. Zwracając się do Burmistrza 

przypomniał, że w swojej wypowiedzi stwierdził, że Rada podnosiła w poprzednich latach 

podatki  tak jak zostało to przyjęte. Wie jakie są problemy ze skupem żyta i pozwolił sobie 

o tym powiedzieć. Ma również wiedzę jak wygląda sprawa możliwości skupu żyta w tym roku 

i jak wyglądało to w roku ubiegłym. Porównywalnie lżej było rolnikom. Z całą 

odpowiedzialnością to przywołał. Poprosił o nie imputowanie mu takich wypowiedzi 

i przypominania, ponieważ przyznaje się do swoich słów i ich nie cofa.  

Jeżeli rozpatrywana jest sprawa rolnictwa, a jest to bardzo ważna dziedzina w gospodarce 

gminnej i zrzucanie tego na to, że wszystko drożeje i obwinąć za to rolników jest w jakiś sposób 

naciągane. A to że potrzeba Radzie troszkę pieniędzy i każdy dział budżetu jest 

niedoszacowany, że MOPS ma problemy z wypłacaniem stypendium. W dniu wczorajszym na 

posiedzeniu Komisji była mowa o tym, że MOPS oddaje pieniądze, ponieważ nie wykorzystał 

stypendium. Oddaje pieniądze od Wojewody oraz pieniądze Gminy. Poprosił o ważenie słów, 

które się wypowiada. W dniu wczorajszym nie było na ten temat dyskusji na posiedzeniu, 

ponieważ jego Komisja pracowała nad tym dużo wcześniej i tam odbyła się na ten temat 

dyskusja, która się zakończyła przyjęciem wniosku. Klimat wczorajszej Komisji i próba 

przeprowadzenia śledztwa kto, co i jak nie było na miejscu.  

 

Radna Agnieszka Ślizak oznajmiła, że Rada w zeszłym roku podnosiła podatek ceny skupu 

żyta. Stawka była podnoszona uchwałą w 2016 roku oraz była zaproponowana na 2017 r. Była 

to niewielka kwota, ponieważ była to złotówka, ale była podnoszona. Nie wolno wprowadzać 

rolników i opinii publicznej w błąd.  

 

Radna Dorota Jakubczyk odpowiadając ,,ad vocem” poprosiła, aby słuchać ze zrozumieniem, 

to o czym jest mowa, ponieważ radny J. Jarosiński wymaga tylko, aby słuchać jego ze 

zrozumieniem, a to co inni mówią jest złe, że coś nie wypada lub że coś nie można. Jako 

przewodnicząca Komisji Budżetu i jako finansowiec, czuje ten budżet i wie z czego on się 

składa i jakie są potrzeby. Nic nie narzuca a że powiedziała o wzroście cen towarów i usług, 

przecież taka jest prawda. Podała przykład masła gdzie cena z 3 zł wzrosła do 6 złotych. Jeżeli 

chodzi o oświatę w gminie, to jeżeli koszty oświatowe będą pędziły w takim tempie, to niedługo 

Gmina nic nie będzie realizowała, tylko zadania oświatowe. Wyraźnie to powiedziała, że 

państwo coraz mniej subwencjonuje i dotuje. Jeżeli chodzi o MOPS nic nie mówiła 

o stypendiach, to wynikło wczoraj na posiedzeniu Komisji. Stypendia to mała cząstka zadań 

MOPSu, który realizuje zadania głównie w zakresie pomocy dla najuboższych. Należy 

prześledzić stronę budżetową, ile Rada wykłada na te zadania z kasy gminnej i dopiero 

dyskutować w tym temacie.  
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Burmistrz Artur Ludew odnosząc się do kwestii stypendiów poinformował, że jest mniej 

wypłacanych ponieważ mniej osób kwalifikuje się ze względu na kryterium dochodowe, i to 

jest czysta arytmetyka. Ludzie maja większe dochody i mniej się kwalifikuje na wypłatę 

stypendium ze względu na to, że tam obowiązuje kryterium dochodowe i dlatego występuje 

taka sytuacja.  

Odnosząc się do wypowiedzi radnej A. Ślizak stwierdził, że wyprasza sobie i nie wprowadza 

w błąd opinii publicznej. Powiedział, że przy ustalaniu podatku dot. skupu żyta w zeszłym roku 

tak a nie inaczej było to argumentowane. Zna dokładanie stawki jakie by obowiązywały i wie, 

że było podniesione o 1 złotych. Natomiast powiedział, że robione były jedynie korekty 

podatków, i prowadzona jest polityka podatkowa sprzyjąca mieszkańcom i w tym roku nie 

podnoszone są podatki.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji Edukacji o treści: 

 Wnioskuje się o obniżenie ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego do kwoty 

42 zł za 1dt. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji Edukacji: 

za – 5 głosów, przeciwnych – 7 głosów, wstrzymujących się – 3 głosy.   

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 9 głosów, przeciwnych – 5 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.   

 

Ad 6d.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2017 – 2030. /w zał. do 

prot./ 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2017 – 2030.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 15 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 6e.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2017. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 15 głosów /jednogłośnie/ 
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Ogłoszono 10 minutową przerwę.  

 

Na obrady sesji nie powróciła radna Dorota Pęksyk. Wyjście usprawiedliwione.  

 

Ad 6f. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Michał Kwiatek przedstawił autopoprawkę 

do projektu uchwały ustalenia zasad polityki czynszowej obowiązujących w mieszkaniowym 

zasobie gminy Szydłowiec o treści: w § 7 wyrażenie ,,w gminnym zasobie mieszkaniowym 

„zamienia się na ,,w gminnych lokalach mieszkalnych”. 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad polityki czynszowej obowiązujących 

w mieszkaniowym zasobie gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Wprowadzenie projektu 

uchwały w sprawie zasad polityki czynszowej obowiązującej w mieszkaniowym zasobie 

Gminy Szydłowiec podyktowana jest dostosowaniem do obowiązujących przepisów prawnych. 

Określenie zasad ma zapewnić w obecnym stanie prawnym możliwość zmiany wysokości 

czynszu za lokale będące w mieszkaniowym zasobie Gminy Szydłowiec. Celem 

wprowadzanych zasad polityki czynszowej jest racjonalne gospodarowanie przez Gminę jej 

zasobem mieszkaniowym, a także utrzymaniem tego zasobu w należytym stanie technicznym.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 14 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów.   

 
Ad 6g.  

Główna Księgowa Marzena Karlikowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i  trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych 

o charakterze cywilnoprawnym oraz określenia warunków dopuszczalności pomocy publicznej 

wraz z uzasadnieniem.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 14 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów.   

 

Ad 6h.  

Przewod. Komisji Rewizyjnej Adam Pietras przedstawił projekt uchwały Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargi Pani Anety Wcisło dotyczące działania 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu wraz z uzasadnieniem. W dniu 25 

października 2017 roku oraz w dniu 9 listopada 2017 roku do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu 

wpłynęły pisma Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej w Warszawie znak: DPS-

I.052.31.2017.AS w sprawie skarg Pani Anety Wcisło dotyczących działania Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu. Zarówno pismo z dnia 20 października 2017 roku, 

jak i pismo z dnia 3 listopada 2017 roku dotyczyło tej samej sprawy tj. działania Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu. Skargi zostały skierowane do p. o. dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu celem uzyskania stanowiska w sprawie. 
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Komisja Rewizyjna rozpatrując skargi, zapoznała się oraz przyjęła pisemne wyjaśnienia 

złożone przez p. o. dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu. 

W oparciu o wyjaśnienia Komisja stwierdziła, że zarzut nieprawidłowości działania Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu nie został potwierdzony, w związku z czym skargi 

należało uznać za niezasadne. 

 

Radny Leszek Jakubowski stwierdził, że nie zna osobiście osoby skarżącej i nie jest z tą osobą 

w żaden sposób skoligacony. Skarga została do Rady skierowana w dniu 13.11.2017 r. przez 

Burmistrza od Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej w Warszawie. Zapytał czy 

członkowie Komisji Rewizyjnej rozmawiali z osobą skarżącą. Uważa, że jeżeli taką skargę się 

rozpatruje to należałoby wysłuchać także drugiej strony. Nie twierdzi, że skarga ta jest zasadna 

ale uważa, że mieszkaniec ziemi szydłowieckiej powinien być wysłuchany w danej sprawie.  

 

Przewod. obrad nadmienił, że Rada posiada wyjaśnienia Pani Anety Wcisło, które zostały 

wyrażone w dwóch pismach ww. skarżącej skierowanych do Urzędu Miejskiego i do 

wiadomości Rady Miejskiej. Skargi były szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej. Jeżeli Komisja uznała, że nie będzie zapraszać mieszkanki to należy uszanować 

jej decyzję. Nie ma jednak wymogu, aby mieszkaniec musiał uczestniczyć w procedowaniu 

takiej skargi.  

 

Radny Józef Jarosiński oznajmił, że utożsamia się z głosem radnego L. Jakubowskiego. 

Wymaga tego powaga Komisji Rewizyjnej tj. jedynej Komisji której utworzenie wymusza 

ustawa wyższego rzędu. Uważa, że jeżeli już Komisja rozpatruje czyjąś skargę, wypadałoby 

poprosić osobę skarżącą i ją wysłuchać. Nie wie kto ma w tym temacie racje. Nie jest członkiem 

Komisji Rewizyjnej, ale w pełni utożsamia się z decyzją Komisji. Należałoby jednak w tym 

temacie wysłuchać obu stron. To że wysłuchuje się p.o. Dyrektora MOPSu jest poprawne, ale 

także należałoby wysłuchać drugą stronę. Nie dopełniono jednak tych formalności.  

 

Radna Dorota Jakubczyk poinformowała, że jest członkiem Komisji Rewizyjnej i nie uważa, 

aby było obowiązkiem radnych wzywanie osoby skarżącej. W Komisji Rewizyjnej zasiada 

drugi rok i rozpatrywane było wiele spraw i nigdy skarżący nie byli proszeni. Uważa, że od tej 

reguły nie powinno robić się wyjątków, ponieważ styl pisania tych skarg mówi sam za siebie. 

Sprawą najważniejszą jest to że toczy się postępowanie zarówno w Komendzie Policji jak 

i Prokuraturze, która rozstrzygnie tą kwestie, kto ma rację. Radni nie są organami ścigania 

i takiego postępowania nie będą toczyć. W związku z czym dla radnych wiarygodnym jest 

pracownik Urzędu Miejskiego w osobie p. o. Dyrektora MOPS. Po przybliżeniu wyjaśnień 

Komisja uznała, za zasadne oddalenie tej skargi. Jeżeli chodzi o osobę skarżąco to jest osobiście 

radnej znana i ma o niej osobiste zdanie. To już nie pierwszy taki przypadek i uważa, że 

postępowanie podjęte przez Komisję Rewizyjną jest słuszne, ponadto statut nie zobowiązuje 

Komisji do przesłuchiwania stron w tym zakresie.   

 

Radny Paweł Bloch stwierdził, że dosyć obszernym było pismo skarżącej do Ministerstwa 

Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej w Warszawie. Były tam ujęte wszystkie zastrzeżenia 

w stronę MOPSu. W związku z tym Komisja Rewizyjna podjęła decyzję, aby nie zapraszać 

skarżącej na posiedzenie Komisji. Wszystkie wyjaśnienia, które w późniejszym momencie 

zostały złożone przez p. o. Dyrektora MOPS Komisja Rewizyjna przyjęła, który odniósł się do 

wszystkich kwestii poruszanych w tych pismach. Wobec powyższego skarga została uznana za 

niezasadną.  
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

za – 10 głosów, przeciwnych – 1 głos, wstrzymujących się – 3 głosy.   

 

Ad 7. 

Radny Marek Plewa złożył interpelacje w imieniu mieszkańców ul. Kościuszki od nr 235 do 

końca miasta w kierunku Radomia. Znajduję się tam ulica nienależąca do Gminy Szydłowiec, 

dawniej była to droga E7, obecnie droga ta należy do GDDKiA. Przy tej drodze został 

wybudowany kilka lat temu chodnik, który ulega powolnej degradacji. Chodnik rozsypuje się, 

zarasta trawą, obrzeża obsypują się itd. Jest to bardzo duży problem dla mieszkańców, 

ponieważ mają zbyt małą siłę przebicia, aby zwrócić się do właściciela drogi, aby to poprawił. 

Zwrócił się do Burmistrza Szydłowca o pomoc w tej sprawie, jako przedstawiciela wszystkich 

mieszkańców Gminy Szydłowiec, aby podjął działania motywujące właściciela tej drogi do 

poprawy tego chodnika.  

 

Radny Maciej Kapturski złożył interpelacje w imieniu mieszkańców bloków na 

ul. Wschodniej 64 i 62 oraz ogółu mieszkańców Osiedla Wschód o wyrównanie skośnego 

chodnika od ww. bloków do ul. Wschodniej. Występują tam wysokie nierówności. Ostatnio 

jedna z mieszkanek złamała tam rękę. Odstające płyty chodnikowe umożliwiają przechodzenie 

tym chodnikiem. Zwrócił się z prośbą, aby w miarę możliwości i posiadanych środków ten 

chodnik wyrównać.  

 

Ad 8. 

Burmistrz Artur Ludew odpowiadając na interpelacje radnego M. Plewy poinformował, że 

zostanie dokładnie ustalone czy GDDKiA jest właścicielem tego odcinka drogi. Gmina zwróci 

się z prośbą o naprawienie tego chodnika.  

Odpowiadając na interpelacje radnego M. Kapturskiego poinformował, że jest projekt budżetu 

i w tym momencie nie uda się zrealizować żadnej inwestycji, cały czas trwa wyścig z czasem, 

aby zakończy inwestycje, które zostały jeszcze nie ukończone na dzień dzisiejszy. Obecnie 

wykonywany jest chodnik na ul. Kościuszki, nie jest jeszcze zakończona inwestycja na 

ul. Moniuszki. Na ile pogoda pozwoli będą wykonywane prace, ale jeżeli chodzi o tą 

interpelacje jest to kwestia przyszłego roku.  

 

Ad 9. 
Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 Pismo z dnia 18.10.2017 r. od Burmistrza Szydłowca oraz Prezydium Rady Miejskiej 

do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Kielcach ws. stanu 

technicznego dróg dojazdowych i odbarczających do trasy S7 na terenie gminy 

Szydłowiec,  

 Informacja ws. nabór wniosków do programu ,,Maluch+” 2018 r., 

 wiadomość mail z dnia 16.11.2017 r. od IPN w Lublinie w sprawie nadesłania 

informacji dot. Placu Wolności oraz ul. Władysława Jachowskiego w Szydłowcu, 

 Pismo z dnia 2 listopada 2017 r. Przewodniczącego RM w Szydłowcu wraz 

z odpowiedzią z dnia 8.11.2017 r. od Naczelnik Delegatury IPN w Radomiu Danuty 

Pawlik ws. przekazania pisma z dnia 2.11.2017 r. do IPN w Lublinie,  

 Pismo z dnia 19.10.2017 r. do Radnej Województwa Mazowieckiego Agnieszki 

Górskiej dot. zmian nazw ulic miasta Szydłowca, w związku z przyjętą przez Sejm RP 

tzw. ustawy dekomunizacyjną,  

 Pismo z dnia 6.11.2017 r. od Rejonowego Związku Spółek Wodnych w Szydłowcu, 

działającej w imieniu Gminnej Spółki Wodnej w Szydłowcu w sprawie pomocy  

w statutowej działalności spółki wodnej w 2018 r.,  
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 Sprawozdanie z bieżącej realizacji zadań programu Turystyczny Szydłowic od 

31.07.2017 r.  do 31.10.2017 r., 

 Wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

 Pismo z dnia 3.11.2017 r. od Pani Teodory ████ ws. bałaganu przy ul. Brzozowej, 

 Informacja o nowym numerze rachunku bankowego Gminy Szydłowiec, 

 wniosek z dnia 15.11.2017 r. od Pani Barbary ████ ws. zmiany kategorii działek. 

 

 

Ad 10. 

Radny Leszek Jakubowski stwierdził, że niektórzy z zebranych pamiętają sesję na której Rada 

Miejska podjęła uchwała o nadaniu nowo powstałego odcinka drogi S7, przebiegającej przez 

gminę Szydłowiec, nazwę „Indiańska Droga Sat - Okha”. Podczas tamtej sesji pięciu radnych 

wyszło z obrad, aby nie uczestniczyć w tym punkcie sesji, za co zostali ukarani odebraniem 

połowy diety. Mówił o tym jednak z innego punktu widzenia, ponieważ radny nie mieszka 

obecnie w Chustkach, ale w Chustkach na ul. Indiańska Droga Sat - Okha. Dla uwiarygodnienia 

słów pokazał kopertę z adresem od firmy ubezpieczeniowej. Mówił to bardzo emocjonalnie, 

ponieważ urodził się w Chustkach i mieszka tam całe życie. Wszyscy już widzieli banery 

umieszone przez Gminę przy drodze S7, które informują że po skręceniu za 5 kilometrów 

wjedzie się na indiański szlak Sat – Okha. Uważa, za niepoważny akt nadania drodze takiej 

nazwy. Radny nie wie którą drogę tak nazwano, czy starą E7, czy nową S7. Dowiedział się że 

nazwa taka wynika z podziału administracyjnego. Zwrócił się z prośbą do Burmistrza 

o podjęcie jakiś działań lub ewentualnie całą Radę Miejską o zmianę tego, ponieważ radny nie 

mieszka na ,,Indiańskiej Drodze Sat – Okha”.  

 

Radny Marek Plewa oznajmił, że doskonale rozumie wzburzenie radnego L. Jakubowskiego, 

także by sobie nie życzył, aby ktoś nagle zaskoczył go tym, że mieszka pod inną nazwą drogi. 

Rada podejmując uchwałę nie miała intencji zmienienia nazwy Chustki na Indiańską Drogę Sat 

– Okha, chodziło o to aby fragment trasy szybkiego ruchu S7 przebiegający przez teren gminy 

Szydłowiec nosił taką nazwę. Nie rozumie jakim cudem uchwała Rady została w tak dziwny 

sposób wypaczona. Nazwany fragment drogi S7 jest odcinkiem przy którym nie występuje ani 

jeden dom. Nie rozumie dlaczego Chustki nagle stały się tą ,,Indiańską Drogą”. Rozumiejąc 

stanowisko i wzburzenie radnego L. Jakubowskiego, zwrócił się do Burmistrza w imieniu 

radnych, którzy podejmowali tą uchwałę, aby to do końca wyjaśnić. Nie było intencją Rady, 

aby Chustki znajdowały się pod taką nazwą. Osobiście dla niego jest to powód do zażenowania. 

 

Burmistrz Artur Ludew zwracając się do radnego L. Jakubowskiego stwierdził, że pięknie 

wypowiadał się do kamery zawracając się z pytaniem do Burmistrza. Odpowiadając na pytanie 

oznajmił, że błąd ten wynika z bazy danych firmy ubezpieczeniowej. Nie wie na jakiej 

podstawie firma zaszeregowała Chustki jako Indiańską Drogę. Rozmawiał z przedstawicielem 

tej firmy ubezpieczeniowej i został zapewniony, że są wysyłane monity w tej sprawie, aby 

zostało to zmienione tak jak powinno być. Sam już jakiś czas temu interweniował w tej sprawie. 

Myśli, że po tych monitach zostanie to zmienione. Sytuacja taka nie jest zależna od Urzędu, 

dane firmy ubezpieczeniowej nijak są związane z działalnością Urzędu.  

 

Radny Maciej Kapturski stwierdził, że został postawiony baner na Indiańskiej Drodze Sat-

Okha, zapytał kiedy zostanie wykonany baner, który faktycznie będzie przedstawiał 

Szydłowiec, jako miejsce gdzie można zobaczyć piękne zabytki. Banery które powstały są 

w takich miejscach, że ,,Indianin”  jest ważniejszy niż zabytki w Szydłowcu. Kierowcy którzy 

przejeżdżają przez drogę szybkiego ruchu nie skręcą do Szydłowca, aby zobaczyć wioskę 
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indiańską, ponieważ jej nie zobaczą, jednak zabytki Szydłowca są warte tego aby je oglądać 

i podziwiać.  

 

Sołtys wsi Wola Korzeniowa Barbara Rogozińska zwróciła się z prośbą od mieszkańców 

Woli Korzeniowej, w sprawie rowu od ul. Kościuszki do węzła Szydłowiec Południe. Gdy 

został wykonywany ten węzeł został przekopany także rów, który w pewnym momencie się 

kończy i podczas deszczy woda zalewa posesje mieszkańców. Taka sama sytuacja występuje 

naprzeciwko huty szkła. Przekazywała tą sprawę radnym podczas posiedzenia Komisji 

Infrastruktury. Kilka metrów przed skrzyżowaniem rów się kończy, nie ma żadnego 

odwodnienia, i zalewane są tam posesje.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiadając Sołtys wsi Wola Korzeniowa, 

poinformował, że sprawy te były przekazywane GDDKiA i jeżeli będzie taka potrzeba to 

Gmina będzie je ponawiać. Występują pewne priorytety firmy Dragados wykonującej drogę S7 

i najważniejsze inwestycje według nich realizują. Uważa, że te sprawy porządkowe mimo 

monitów z Gminy, firma Dragados zostawia na koniec. Jest to uciążliwe, ale Gmina cały czas 

jest w kontakcie i cały czas o tym firmie przypomina. Wysłano już kilkadziesiąt pism i były 

pisma składane w imieniu Rady Miejskiej itd. Cały czas Gmina będzie w tej sprawie monitować 

i wszystkie nieudogodnienie w związku z budową trasy S7 niwelować.   

Opowiadając radnemu M. Kapturskiemu poinformował, że pracownicy Urzędu Miejskiego 

oraz Wydział Promocji decydowali gdzie te tablice można umieścić, nie było to proste ze 

względu na to, że musiały zostać zachowane pewne odległości od pasa drogowego i od osi 

jezdni. Tablice nie mogły zostać zamontowane wszędzie, zostały zamontowane tam gdzie 

uzyskano zgodę właścicieli. Rozumie, że jest to kwestia kontrowersyjna i część mieszkańców 

jest za, a część przeciwnych. Jest to zapewne dla niektórych jakaś ,,pożywka” i mogą zabierać 

w tym temacie głos. Poprosił jednak o to, aby bardziej zabiegać o sprawy mieszkańców, 

ponieważ tak naprawdę są radni, którzy po trzech latach kadencji nigdy nie byli u Burmistrza 

w żadnej sprawie. Oczywiście radni składają interpelacje i zabierają głos na sesji, aby pokazać 

w jaki sposób opozycja oponuje przeciwko władzy, ale tak naprawdę bardzo dużo rzeczy jest 

robione. Niektóre osoby nie były u niego ani razu, ale nie zwraca na to uwagi. Wszystko co jest 

robione w mieście i gminie jest robione dla mieszkańców bez względu na to czy radny jest 

aktywny czy nie, czy zabiega o swój teren czy nie. Niektórzy radni z opozycji nie zabiegają 

nawet o swój teren. Burmistrz jednak zdaje sobie sprawę z tego jakie są potrzeby i na miarę 

swoich możliwości je realizuje.  

 

Radny Maciej Kapturski zwracając się do Burmistrz stwierdził, że w swoich wypowiedziach 

nie atakuje Burmistrza, tak jak Burmistrz radnych opozycji. Nie rozumie dlaczego każde 

wystąpienie radnych z opozycji jest od razu traktowane przez Burmistrza jako atak personalny 

na Burmistrza. Od razu Burmistrz to ,,odszczekuje” i powołuje się na to że radni nie chodzą do 

Burmistrza. Przeprosił za słowo ,,odszczekuje”, ponieważ może być uznane za słowo 

obraźliwe, przejęzyczył się i popełnił błąd. Rozumie sprawy związane z terenem i wie, że 

ciężko dotrzeć do terenu odpowiedniego na umieszczenie bilbordu. Wszyscy jednak jeżdżą tą 

trasą i bilbord ,,Indiańskiej Drodze Sat – Okha” jest górujący do tych na których przedstawione 

są zabytki Szydłowca. Jeżeli chodzi o odwiedziny u Burmistrza poinformował, że wszystkie 

interpelacje i zapytania dotyczą spraw mieszkańców, to nie są tylko sprawy radnych. Czy radni 

zabiegają o dobro mieszkańców czy nie zabiegają, powinno być pozostawione do opinii 

i komentarzy mieszkańców Szydłowca. Z perspektywy Burmistrza, że radni go nie odwiedzają 

i że nic radni nie robię jest nad wyrost. Zaznaczył, że nie atakuje Burmistrza personalnie 

a w szczególność w poprzedniej wypowiedzi. Burmistrz jednak stara się bezpośrednio radnym 

punktować sprawy, które są dla radnego w obecnej chwili nie zrozumiałe.  
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Radny Adam Pietras zawracając się do radnego M. Kapturskiego stwierdził, że nie wie czy 

się mylił czy nie, ale radny M. Kapturski trzy razy na sesji powiedział, że ma ,,wrodzoną 

inteligencję”. Przed chwilą radny M. Kapturski powiedział jaką ma ,,wrodzoną inteligencję” 

mówiąc, że Burmistrz ,,odszczekuje”. Zdaniem radnego ,,wrodzoną inteligencję” ma się wtedy 

jak ktoś pochwali, a jak się radny sam chwali to na pewno nie ma ,,wrodzonej inteligencji”.  

 

Radny Maciej Kapturski zwracając się do radnego A. Pietras, stwierdził że przed chwilą jeżeli 

radny słuchał ze zrozumieniem usłyszał, że ,,wrodzona inteligencja” polega na tym, że jeżeli 

człowiek popełnił błąd, czy się przejęzyczył to od razu przeprosił. On przeprosił Burmistrza 

i było to słychać. Zapytał co radny A. Pietras chciałby osiągnąć, chciałby go pogrążyć w tej 

chwili wokół ludzi. Sam radny A. Pietras ,,ośmiesza się” tym powiedzeniem. Radny nie 

przerwał radnemu A. Pietras jak on mówił, i to jest właśnie obraz ,,wrodzonej inteligencji”.  

 

Przewod. obrad M. Koniarczyk poinformował, że w dniu 18 listopada 2017 r. odbyło się 

posiedzenie Prezydium Rady Miejskiej wraz z przewodniczymi komisji stałych, na którym było 

poruszanych kilka tematów i zostały wypracowane trzy wnioski. Pierwszy wniosek 

wiceprzewodniczącego RM Józefa Jarosińskiego dotyczący ewentualnego zakupu lub 

utworzenia tablicy ze zdjęciami upamiętniającymi Radę Miejską oraz władze Gminy. Drugi 

wniosek dotyczył wręczenia radnym VII kadencji legitymacji radnego. Kończy się ta kadencja, 

ale padła taka propozycji i na najbliższych posiedzeniach zostanie ta propozycja 

przedyskutowana. Jeżeli będzie taka wola i radni będą za przyjęciem tych wniosków zostaną 

one zrealizowane. Złożył także na posiedzeniu wniosek dotyczący uzyskania informacji przez 

Referat Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego dotyczących zgłoszeń o nielegalnym 

odprowadzaniu ścieków. Zapytał w jaki sposób Gmina może zweryfikować to odprowadzania 

nieczystości ciekłych. Teraz bardzo popularny jest temat ochrony środowiska i dlatego zwraca 

szczególną uwagę na tą kwestie. Zwrócił się o informację do Burmistrza i ustalenie takiego 

spotkania z Referatem Ochrony Środowiska, aby można było poruszyć te kwestie również 

w kontekście niektórych inwestycji w Gminie. Chciałby się dowiedzieć w jaki sposób 

egzekwowany jest od mieszkańców to odprowadzenie ścieków zwłaszcza ciekłych. Zwrócił się 

o weryfikacje, aby można było spotkać się na jakimś ustalonym spotkaniu np. Komisji 

Infrastruktury.  

 

Ad 11. 

Na tym porządek LX sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam LX sesję Rady Miejskiej 

w Szydłowcu” zamknął LX sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1230 do godz. 1500 

 

Rada podjęła uchwały: XL/260/17, XL/261/17, XL/262/17, XL/263/17, XL/264/17, 

XL/265/17, XL/266/17, XL/267/17, XL/268/17.  

 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

 
Protokołował: 

Łukasz Stasiak 
Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 
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Na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej z dnia 6 września 2001 r. (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 1764) oraz w związku z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych 

osobowych (Dz. U. z 2016 r., poz. 922). W publikowanym protokole wyłączono jawność informacji 

publicznej w zakresie danych osobowych, działając w interesie osób fizycznych.  

 

Wyłączenia dokonał Łukasz Stasiak – Inspektor Biura Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


